
PROTOKÓŁ Nr XXXV/17 
z sesji Rady Miejskiej w Leśnicy 

z dnia 30 października 2017 r. 

 

 

Radni: wg listy obecności (na 15 radnych – 13 obecnych). 

 
Zaproszeni goście: wg listy obecności. 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej w Leśnicy z dnia 25 września 2017 r.  

4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016/2017. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    - zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 

    - zmian budżetu i w budżecie gminy na 2017 rok, 

    - stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej  

      im. Obrońców Góry Chełmskiej w Leśnicy w ośmioletnią Szkołę Podstawową  

      im. Obrońców Góry Chełmskiej w Leśnicy, 

    - stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej  

      w Raszowej funkcjonującej w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Raszowej  

      w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Raszowej funkcjonującą w Zespole Szkolno- 

      Przedszkolnym w Raszowej, 

    - stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej  

      im. Józefa Wilkowskiego w Zalesiu Śląskim funkcjonującej w Zespole Szkolno- 

      Przedszkolnym w Zalesiu Śląskim w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Józefa 

      Wilkowskiego w Zalesiu Śląskim funkcjonującą w Zespole Szkolno-Przedszkolnym  

      w Zalesiu Śląskim, 

    - przyjęcia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży, 

    - zasad udzielania stypendium Burmistrza Leśnicy za wyniki w nauce i osiągniecia  

      sportowe lub artystyczne dla uczniów szkół prowadzonych przez gminę Leśnica. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Leśnicy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie komisji stałych Rady Miejskiej z działalności w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski radnych. 

9. Zamknięcie sesji. 
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Ad. pkt 1 i 2 

  Otwarcie sesji   

  Stwierdzenie quorum: 

  - stwierdzenie prawomocności obrad 

Sesję Rady Miejskiej otworzył Ryszard Froń, który przywitał radnych i zaproszonych gości.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji bierze udział 13 radnych, co stanowi 

quorum, przy którym może obradować i podejmować uchwały Rada Miejska. 

 

- przedstawienie i przyjęcie porządku obrad  

 

Przewodniczący obrad poinformował, że z porządku obrad dzisiejszej sesji planuje się wycofać 

projekt uchwały w sprawie zasad udzielania stypendium Burmistrza Leśnicy za wyniki w nauce 

i osiągniecia sportowe lub artystyczne dla uczniów szkół prowadzonych przez gminę Leśnica 

z uwagi na potrzebę doprecyzowania niektórych zapisów tejże uchwały. Stosowny projekt 

uchwały zostanie przedłożony na najbliższym posiedzeniu Komisji Infrastruktury Społecznej, 

a następnie sesji Rady Miejskiej w Leśnicy.  

Wobec powyższego przewodniczący obrad odczytał porządek obrad uwzględniający 

proponowaną zmianę i zarządził głosowanie w kwestii jego przyjęcia.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania stwierdził, że Rada Miejska jednogłośnie przyjęła 

porządek obrad dzisiejszej sesji (głosowało 13 radnych). 

 

Ad. pkt 3 

             Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej w Leśnicy z dnia 25 września 2017 r.  

 

Przewodniczący obrad poinformował, że protokół z sesji Rady Miejskiej w Leśnicy z dnia  

25 września 2017 r. radni otrzymali wraz z innymi materiałami sesyjnymi, które przesłano 

w dniu 20 października 2017 roku oraz przekazano w dniu 23 października 2017 r.  

Przed przystąpieniem do głosowania, przewodniczący obrad zwrócił się do radnych, czy radni 

chcą zabrać głos w tym temacie? 

 

Radny Pan Stefan Rudol stwierdził, że na stronie 12 niniejszego protokołu przeczytał 

informację, że Związek Międzygminny Czysty Region w Kędzierzynie-Koźlu ponosi wyższe 

koszty odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych w stosunku do wniesionych opłat 

przez mieszkańców gminy Leśnica. W wyniku szczegółowej analizy wypowiedzi Pana 

Ważnego Prezesa Związku, który przedstawił informację o działalności Związku na 

posiedzeniu Komisji Infrastruktury Społecznej zrodziło się pytanie, czym jest podyktowana ta 
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różnica wynosząca około 100.000,00 zł? Jeżeli tę kwotę podzielimy na 12 miesięcy to w ciągu 

roku około 8 000 mieszkańców posiadających pojemnik na odpady nie uiszcza opłaty.  

Pan Burmistrz podkreślił, że pytanie nie dotyczy samego kształtu protokołu, tylko należy 

rozumieć, że jest to pytanie, które się nasunęło po przeczytaniu protokołu.  

Wyjaśnił, że w przypadku zbiórki selektywnej stawka opłaty za zagospodarowanie odpadami 

komunalnymi od jednego mieszkańca wynosi 12,50 zł i jest opłacana w zależności od ilości 

osób znajdujących się w danym gospodarstwie domowym. Ściągalność tej należności od 

mieszkańców gminy Leśnica kształtuje się na poziomie około 95 %. Z tego można 

wywnioskować, że prawie wszyscy mieszkańcy płacą tę opłatę. Jednakże jest bardzo duża ilość 

wytworzonych odpadów komunalnych przez mieszkańców Gminy Leśnica w stosunku do 

wniesionych opłat. W tej chwili na poziomie całego Związku koszty te się bilansują .  

Radny Pan Rudol zwrócił się z zapytaniem, czy wskazana różnica nie stanowi przesłanki do 

tego, aby w najbliższym czasie podwyższyć stawkę za odbiór odpadów komunalnych? 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że stawka opłaty za zagospodarowanie odpadami komunalnymi od 

jednego mieszkańca jest ustalona jednakowa dla wszystkich gmin należących do Związku. 

Z informacji uzyskanej od Prezesa Ważnego w całym regionie koszty oraz opłaty się bilansują 

i podczas posiedzenia Komisji Infrastruktury Społecznej padło stwierdzenie, że nie jest 

przewidziana żadna podwyżka opłaty.  

 

Wobec braku dalszych pytań przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

protokołu z sesji z dnia 25 września 2017 r.  

Rada Miejska w Leśnicy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem wyżej wymienionego 

protokołu (głosowało 13 radnych). 

 

Ad. pkt 4 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016/2017  

 

Pani Agnieszka Nowak – Kierownik Gminnego Zarządu Oświaty w Leśnicy poinformowała, 

że organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego, w terminie do dnia 31 października, 

przedstawia organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego informację o stanie 

realizacji zadań oświatowych tej jednostki za poprzedni rok szkolny, w tym o wynikach 

sprawdzianu i egzaminu. W przedstawionej informacji częściowo wskazano skutki reformy 

oświatowej, która została wprowadzona. W związku z powyższym przedstawiła prezentację 

zawierającą: 
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- wyniki egzaminu gimnazjalnego w roku szkolnym 2016/2017 (wyniki egzaminu w naszym 

gimnazjum kształtują się powyżej średniej punktów w województwie. Najlepsze wyniki 

dotyczą języka niemieckiego. Sprawdzian klas szóstych szkół podstawowych nie odbył się 

z uwagi na wprowadzona reformę, gdzie klasy te nie kończyły szkoły podstawowej. 

Sprawdzian odbędzie się dopiero w roku szkolnym 2018/2019 w klasach VIII.  

- ogólna liczebność dzieci w placówkach oświatowych, 

- zatrudnienie nauczycieli wg stanu na dzień 30 września 2016 r., w tym ilość nauczycieli 

pełnozatrudnionych i niepełnozatrudnionych,  

- ilość uczniów w poszczególnych placówkach oświatowych w porównaniu do roku 

poprzedniego, 

- dane demograficzne na kolejne lata, a mianowicie: 

a) ilość dzieci według poszczególnych przedszkoli w latach 2015 – 2019 (prognoza), 

b) ilość dzieci z Gminy Leśnica w przedszkolach poza gminą, 

c) ilość dzieci w szkołach podstawowych w latach 2016 – 2023, 

d) ilość dzieci w publicznym gimnazjum w latach 2016 – 2019, 

- wyprawka szkolna 2016, 

- działania podejmowane przez szkoły nakierowane na kształcenie uczniów ze specjalnymi 

potrzebami edukacyjnymi, w szkołach prowadzonych przez Gminę Leśnica w roku szkolnym- 

budżet 2016, 

- projekt pt. Uczniowie leśnickiej gminy rozwijają kompetencje kluczowe i wyrównują 

dysproporcje edukacyjne. 

W ubiegłym roku szkolnym, jak również w tym roku Gminny Zarząd Oświaty w Leśnicy 

realizuje projekt unijny dla wszystkich szkół podstawowych i gimnazjum w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego. Budżet projektu opiewa na 

kwotę około 1 mln zł, gdzie wkład własny gminy wynosi 50 tysięcy złotych (5 %) . Dzięki 

dofinansowaniu realizowany będzie szereg zajęć pozalekcyjnych, w tym kółka zainteresowań, 

wycieczki szkolne. W 2016 roku powstały również 4 pracownie przedmiotowe, po jednej 

w każdej ze szkół podstawowych oraz jedna w gimnazjum.  

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016/2017 stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że bardzo optymistyczne są dane demograficzne. Widać, że 

demografia drgnęła i w naszych przedszkolach jest coraz więcej dzieci, co dobrze rokuje na 

przyszłość. 
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Ad. pkt 5 

      Podjęcie uchwał w sprawie: 

     - zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

 

Pan Burmistrz poinformował, że z tego co można zaobserwować przetargi, które są ogłaszane 

przez gminę oraz przez inne samorządy w chwili obecnej są mniej korzystne dla gmin. 

W ostatnich latach wyglądało to w ten sposób, że jeżeli został sporządzony kosztorys 

inwestorski to najczęściej przetarg był rozstrzygany za cenę 70 % - 80 % wartości 

kosztorysowej. Teraz wiele samorządów boryka się z taką sytuacją, że jest przygotowany 

kosztorys inwestorski, a kwoty proponowane przez potencjalnych wykonawców opiewają na 

kwotę 110 % - 120 % wartości kosztorysowej. W naszej gminie ta sytuacja wystąpiła przy 

przetargu dotyczącym budowy kanalizacji sanitarnej w Zalesiu Śląskim. Próbując znaleźć 

rozwiązanie dla zaistniałej sytuacji zamierza się w tym roku kalendarzowym ogłosić przetargi 

na niektóre zadania, które zostałyby zrealizowane dopiero w 2018 roku, w celu wyłonienia 

ewentualnych wykonawców. Żeby wprowadzić tego typu rozwiązanie niezbędne jest ujęcie 

wskazanych zadań w wieloletniej prognozie finansowej, ale przy założeniu przynajmniej 

dwuletniej perspektywy realizacji. Dlatego w wpf pojawia się kilka zadań, które planuje się 

wprowadzić jeszcze w tym roku (w tym roku na zadaniach zabezpieczone byłyby kwoty 5.000 

zł m. in. na aktualizację kosztorysów, a główny koszt dotyczyłby roku 2018): 

- budowa drogi gminnej pomiędzy ul. Słowackiego i ul. Dworcową w Raszowej wraz z budową 

infrastruktury towarzyszącej, 

- budowa odwodnienia drogi gminnej nr 10593030 O ul. Kościelna w Raszowej wraz 

z remontem drogi, 

- remont drogi gminnej nr 105893 O Lichynia-Czarnocin, 

- remont drogi gminnej nr 105865 O ul. Wiejska II w Kadłubcu, 

- remont drogi gminnej nr 105925 O Raszowa przysiółek Kurzawka, 

- remont drogi dojazdowej do gruntów rolnych w Leśnicy, działka nr 1173, 

- remont drogi dojazdowej do gruntów rolnych Wysoka - Niwki - etap II, 

- remont budynku komunalnego przy Pl. Narutowicza 26 w Leśnicy.  

Zobaczymy, czy wprowadzenie tego typu rozwiązania spowodowuje wyłonienie potencjalnych 

wykonawców zadań w roku 2017, w zaplanowanych kwotach.  

Ponadto dodał, że oprócz tego wieloletnia prognoza finansowa została zaktualizowana 

o zmiany planu budżetu gminy dokonane od początku roku do dnia sesji.  
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Przewodniczący obrad - wydaje się, że wprowadzenie tego typu rozwiązania jest bardzo 

słuszne. Być może spowoduje wyłonienie wykonawców oraz rozstrzygnięcie przetargów po 

cenach kosztorysowych. Można zauważyć, że rynek budowalny mocno się zmienia i zaczyna 

być rynkiem wykonawców. W związku z tym zobaczymy, co z wprowadzenia tego rozwiązania 

wyjdzie.  

 

Następnie Przewodniczący obrad zwrócił się do radnych, czy są pytania w tym temacie? 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej oraz zarządził głosowanie w kwestii jej podjęcia. 

Rada Miejska w Leśnicy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXV/173/17 w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej (głosowało 13 radnych).  

 

 - w zmian budżetu i w budżecie gminy na 2017 rok 

 

Pan Burmistrz poinformował, że proponuje się dokonać zmiany budżetu i w budżecie gminy 

na 2017 rok poprzez:  

a) zwiększenie dochodów budżetu gminy o kwotę 180.853,57 zł, z tego: 

-  zwrot za media OSP Leśnica (za zużyty gaz do ogrzewania mieszkania -     3.500,00 zł 

   w budynku OSP) 

- zwrot kosztów wychowania przedszkolnego za uczęszczanie dzieci  -   13.135,00 zł  

  z terenu innych gmin do przedszkoli w naszej gminie  

- nagroda Ministra Edukacji Narodowej      -   17.748,75 zł 

- realizacja projektu pn. "Uczniowie Leśnickiej gminy rozwijają   -     5.675,82 zł 

  kompetencje kluczowe i wyrównują dysproporcje edukacyjne"  

- środki na utrzymanie Ośrodka Pomocy Społecznej    -     4.040,00 zł 

- środki na realizację zadań w zakresie świadczeń rodzinnych   - 136.754,00 zł 

  i świadczeń z funduszu alimentacyjnego, zasiłków dla opiekunów  

  i składek na ubezpieczenia emerytalne i rentowe 

 

b) zmniejszenie dochodów  budżetu gminy o kwotę 2.333.877,00 zł, z tego: 

- rozliczenie zużytego gazu do ogrzewania mieszkania w budynku OSP -        3.500,00 zł 

  w Leśnicy 

- dofinansowanie zakupu samochodu ratowniczo-gaśniczego wraz  -    560.000,00 zł 

  z wyposażeniem dla OSP  
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- czynsz dzierżawny za autobus       -      13.135,00 zł 

- dofinansowanie zadania pn. "Budowa kanalizacji sanitarnej i sieci  - 1.757.242,00 zł 

  wodociągowej w Zalesiu Śląskim - II etap"  

 

c) zwiększenie wydatków budżetu gminy o kwotę 451.138,57 zł, z tego: 

- bieżące utrzymanie dróg gminnych      -    50.000,00 zł 

- remont drogi gminnej nr 105893 O Lichynia - Czarnocin   -      5.000,00 zł 

- remont drogi gminnej nr 105865 O ul. Wiejska II w Kadłubcu  -      5.000,00 zł 

- remont drogi gminnej nr 105925 O Raszowa przysiółek Kurzawka -      5.000,00 zł 

- budowa drogi gminnej pomiędzy ul. Słowackiego i ul. Dworcową  -    30.000,00 zł 

  w Raszowej wraz z budową infrastruktury towarzyszącej  

- budowa odwodnienia drogi gminnej nr 105930 O ul. Kościelna   -      5.000,00 zł  

  w Raszowej wraz z remontem drogi 

- bieżące utrzymanie dróg wewnętrznych      -    10.000,00 zł 

- remont drogi dojazdowej do gruntów rolnych w Leśnicy, działka  -      5.000,00 zł 

  numer 1173  

-  remont drogi dojazdowej do gruntów rolnych Wysoka - Niwki - etap II  -      

5.000,00 zł 

- remont budynku komunalnego przy ul. Kościelnej 1 i 3 w Leśnicy -    18.000,00 zł 

- wykonanie wjazdu i utwardzenie terenu przy budynku komunalnym  -    50.000,00 zł 

  w Leśnicy przy ul. Zdzieszowickiej 5 

- modernizacja odwodnienia drogi powiatowej 1805 O  Strzelce Opolskie -      6.500,00 zł 

  - Leśnica - Kędzierzyn - Koźle  w miejscowości Raszowa ul. Góry Św.  

  Anny - dotacja dla Powiatu Strzeleckiego 

- fundusz nagród Burmistrza za szczególne osiągnięcia i wkład w rozwój  -    24.000,00 zł 

  gminy 

- dotacja celowa dla OSP w Zalesiu Śląskim na dofinansowanie zakupu  -      4.500,00 zł 

  motopompy Tohatsu VC82ASE 

- nagroda Ministra Edukacji Narodowej - Szkoła Podstawowa w Leśnicy -      8.966,25 zł 

- nagroda Ministra Edukacji Narodowej - Publiczne Przedszkole Leśnica -      8.782,50 zł 

- realizacja projektu pn. "Uczniowie Leśnickiej gminy rozwijają  -      5.675,82 zł 

  kompetencje kluczowe i wyrównują dysproporcje edukacyjne" 
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-  realizacja zadań w zakresie wypłaty zasiłków celowych i pomocy  -     3.000,00 zł  

  w naturze 

- utrzymanie Ośrodka Pomocy Społecznej     -     6.040,00 zł 

- realizacja zadań w zakresie świadczeń rodzinnych i świadczeń   - 136.754,00 zł 

  z funduszu alimentacyjnego, zasiłków dla opiekunów i składek  

  na ubezpieczenia emerytalne i rentowe 

- urządzanie terenów rekreacyjno-sportowych i bieżące ich utrzymanie  -        446,00 zł 

  - wsparcie inicjatyw sołectw i osiedli - Sołectwo Góra Św. Anny 

- opłata energii elektrycznej i konserwacja oświetlenia   -   35.000,00 zł 

- przebudowa i wyposażenie Klubu Wiejskiego w Dolnej  wraz   -   20.000,00 zł 

  z zagospodarowaniem otoczenia 

- remont i wyposażenie obiektów służących działalności  kulturalno- -          54,00 zł 

  społecznej - wsparcie inicjatyw sołectw i osiedli - Sołectwo Góra Św. Anny 

- remont i wyposażenie obiektów służących działalności kulturalno- -     3.420,00 zł 

  społecznej - wsparcie inicjatyw sołectw i osiedli - Sołectwo Czarnocin 

 

d) zmniejszenie wydatków budżetu gminy o kwotę 2.604.162,00  zł, z tego: 

- remont budynku komunalnego przy Pl. Narutowicza 26 w Leśnicy -        68.000,00 zł 

- zakup samochodów ratowniczo-gaśniczych wraz z wyposażeniem  -      560.000,00 zł  

  dla OSP woj. opolskiego 

- utrzymanie jednostek OSP       -          4.500,00 zł 

- utrzymanie Ośrodka Pomocy Społecznej     -          2.000,00 zł 

- realizacja zadań w zakresie dożywiania dla rodzin, gdzie dochód  -          3.000,00 zł  

  na osobę w rodzinie nie przekracza 200% kryterium dochodowego 

- budowa kanalizacji sanitarnej i sieci wodociągowej w Zalesiu Śląskim  -   1.938.742,00 zł 

  - II etap 

- utrzymanie zieleni - wsparcie inicjatyw sołectw i osiedli - Sołectwo  -             300,00 zł 

  Czarnocin 

- urządzanie terenów rekreacyjno-sportowych i bieżące ich utrzymanie  -          3.120,00 zł 

  - wsparcie inicjatyw sołectw i osiedli 

- organizacja różnych imprez kulturalnych i spotkań okolicznościowych -              500,00 zł 

  - wsparcie inicjatyw sołectw i osiedli - Sołectwo Góra Św. Anny 

- Jubileusz 800-lecia Leśnicy       -       24.000,00 zł 
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Proponuje się również zwiększyć i zmniejszyć plan kosztów o kwotę 75.400,00 zł zakładu 

budżetowego tj. Zakładu Gospodarki Komunalnej w Leśnicy.  

Przewodniczący obrad zwrócił się do radnych, czy są pytania w tym temacie? 

 

Radny Pan Kazimierz Mierzejewski nawiązał do tematu dotyczącego ogłoszenia przetargu na 

kanalizację sanitarną w Zalesiu Śląskim i wyłonienia potencjalnych wykonawców zadania. 

Zwrócił się z zapytaniem, jak miały się kwoty uwzględnione w złożonych ofertach w stosunku 

do kosztorysu inwestorskiego? 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że przeprowadzono dwa postępowania przetargowe, w których 

uczestniczył tylko jeden wykonawca. Według kosztorysu inwestorskiego wartość zadania 

wynosiła około 3.900.000,00 zł. Pierwszy przetarg został unieważniony, gdyż kwota złożonej 

oferty przewyższała ponad 50 % (ok. 6.250.000,00 zł) wartość kosztorysu inwestorskiego. 

Natomiast w drugim przetargu uczestniczył ten sam wykonawca, ale jeszcze za wyższą kwotę 

niż przy pierwszym przetargu.  

Radny Pan Mierzejewski zwrócił się z zapytaniem, co będzie dalej z tym postępowaniem 

przetargowym? 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że znacznie wydłużono czas realizacji zadania. Pierwotnie pierwszy 

etap zadania obejmujący zakres robót od połowy ul. Kościuszki w Zalesiu Śląskim, aż do ronda 

miał być wybudowany do kwietnia 2018 roku. W chwili obecnej został ogłoszony kolejny 

przetarg, w którym wydłużono termin realizacji zadania do końca roku 2018. Mamy nadzieję, 

że to spowoduje wyłonienie wykonawcy zadania.  

Radny Pan Mierzejewski zwrócił się z zapytaniem, czy wydłużony termin budowy kanalizacji 

został uzgodniony ze Starostwem Powiatowym w Strzelcach Opolskich z uwagi na planowaną 

przebudowę drogi powiatowej w tej miejscowości?  

Pan Burmistrz stwierdził, że zmiana terminu realizacji zadania dotyczącego budowy kanalizacji 

sanitarnej w Zalesiu Śląskim została uzgodniona ze Starostwem Powiatowym w Strzelcach 

Opolskich. Jednak trwają jeszcze uzgodnienia w tym zakresie z Urzędem Marszałkowskim 

Województwa Opolskiego.   

 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały 

w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na 2017 rok oraz zarządził głosowanie w kwestii 

jej podjęcia. 

Rada Miejska w Leśnicy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXV/174/17 w sprawie zmian 

budżetu i w budżecie gminy na 2017 rok (głosowało 13 radnych).  
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     - stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej  

         im. Obrońców Góry Chełmskiej w Leśnicy w ośmioletnią Szkołę Podstawową  

       im. Obrońców Góry Chełmskiej w Leśnicy, 

   - stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej  

       w Raszowej funkcjonującej w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Raszowej  

         w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Raszowej funkcjonującą w Zespole Szkolno- 

          Przedszkolnym w Raszowej, 

     - stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej  

           im. Józefa Wilkowskiego w Zalesiu Śląskim funkcjonującej w Zespole Szkolno- 

        Przedszkolnym w Zalesiu Śląskim w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Józefa 

       Wilkowskiego w Zalesiu Śląskim funkcjonującą w Zespole Szkolno-Przedszkolnym  

       w Zalesiu Śląskim 

 

Pan Burmistrz poinformował, że uchwałą Rady Miejskiej w Leśnicy z dnia 27 lutego 2017 r. 

w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego zostały wprowadzone pierwsze uregulowania w zakresie sieci publicznych szkół 

podstawowych gminy Leśnica. Uchwała była wynikiem wprowadzonej reformy edukacji. 

Kolejnym krokiem wynikającym z ustawy było podjęcie w dniu 27 marca br. uchwały 

w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 

po uprzednim uzyskaniu pozytywnej opinii Opolskiego Kuratora Oświaty 

W dalszej kolejności zgodnie z założeniami reformy edukacji, z dniem 1 września 2017 

r.  dotychczasowa sześcioletnia szkoła podstawowa przekształcona została w ośmioletnią 

szkołą podstawową. Organy stanowiące jednostki samorządu terytorialnego  zobowiązane są 

do stwierdzenia tego przekształcenia w drodze uchwały. Wypełniając ten obowiązek należy 

w terminie do dnia 30 listopada 2017 r. podjąć stosowne uchwały, które będą stanowiły akty 

założycielskie poszczególnych szkół.  

 

Przewodniczący obrad zwrócił się do radnych, czy są pytania w tym temacie? 

 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad przedstawił projekty uchwał 

w sprawie: 

- stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej  

   im. Obrońców Góry Chełmskiej w Leśnicy w ośmioletnią Szkołę Podstawową  

   im. Obrońców Góry Chełmskiej w Leśnicy, 

- stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej  

   w Raszowej funkcjonującej w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Raszowej  

   w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Raszowej funkcjonującą w Zespole Szkolno- 

   Przedszkolnym w Raszowej, 
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- stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej  

   im. Józefa Wilkowskiego w Zalesiu Śląskim funkcjonującej w Zespole Szkolno- 

   Przedszkolnym w Zalesiu Śląskim w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Józefa 

   Wilkowskiego w Zalesiu Śląskim funkcjonującą w Zespole Szkolno-Przedszkolnym  

   w Zalesiu Śląskim 

oraz zarządził głosowanie w kwestii ich podjęcia. 

Rada Miejska w Leśnicy jednogłośnie podjęła: 

- uchwałę Nr XXXV/175/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Obrońców Góry Chełmskiej w Leśnicy w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową im. Obrońców Góry Chełmskiej w Leśnicy (głosowało 13 radnych), 

- uchwałę Nr XXXV/175/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Raszowej funkcjonującej w Zespole Szkolno-

Przedszkolnym w Raszowej w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Raszowej funkcjonującą 

w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Raszowej (głosowało 13 radnych), 

- uchwałę Nr XXXV/175/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Józefa Wilkowskiego w Zalesiu Śląskim funkcjonującej 

w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Zalesiu Śląskim w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. 

Józefa Wilkowskiego w Zalesiu Śląskim funkcjonującą w Zespole Szkolno-Przedszkolnym 

w Zalesiu Śląskim (głosowało 13 radnych). 

 

    - przyjęcia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci  

             i Młodzieży 

 

Pan Burmistrz poinformował, że celem podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego 

Programu Wspierania Edukacji  Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży jest zapewnienie wsparcia 

uzdolnionym dzieciom i młodzieży osiągającym wybitne wyniki w dziedzinie nauki, ich 

motywacja oraz promocja najwyższych osiągnięć uczniów. Program skierowany jest do dzieci 

i młodzieży szkolnej zamieszkałej na terenie gminy Leśnica, kształcącej się w placówkach 

prowadzonych przez gminę, biorących udział w konkursach i olimpiadach przedmiotowych, 

artystycznych oraz zawodach sportowych na szczeblu wojewódzkim, diecezjalnym, 

ogólnopolskim i międzynarodowym, osiągających jednocześnie wysokie wyniki w nauce. 

Zdolna młodzież powinna mieć możliwość korzystania z odpowiednich warunków kształcenia, 

które pozwolą jej w pełni rozwinąć swoje zdolności - z pożytkiem dla siebie i całego 

społeczeństwa.  
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Przewodniczący obrad zwrócił się do radnych, czy są pytania w tym temacie? 

 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży oraz 

zarządził głosowanie w kwestii jej podjęcia. 

Rada Miejska w Leśnicy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXV/178/17 w sprawie przyjęcia 

Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży (głosowało 13 

radnych).  

 

Ad. pkt 6 

Sprawozdanie Burmistrza Leśnicy z działalności w okresie międzysesyjnym 

 

Pan Burmistrz przedstawił ważniejsze przedsięwzięcia, działania przeprowadzone w okresie 

międzysesyjnym: 

- zadanie dotyczące rewitalizacji Kompleksu Rekreacyjnego w Leśnicy - uzupełniono wniosek 

o dofinansowanie. Obecnie ocena wniosku jest na etapie końcowym. Z informacji uzyskanej 

z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Opolskiego do końca roku powinny być ogłoszone 

ostateczne wyniki, które zadania uzyskają dofinansowanie.  

- zadanie pn. Remont budynku komunalnego przy ul. 1 Maja 7 w Leśnicy - podpisano umowę 

z wykonawcą zadania na opracowanie dokumentacji projektowej obejmującej kapitalny 

remontu budynku. W wyniku remontu mają powstać cztery mieszkania oraz poddasze 

użytkowe, ale niemieszkalne.  

- zadanie dotyczącej rozbudowy remizy OSP w Raszowej - wykonano wykop oraz ułożono 

warstwę podbudowy z kruszywa kamiennego. Badanie zagęszczenia gruntu wskazało wyniki 

zgodne z normą. Dno wykopu jest przygotowane do wykonania fundamentów. 

- zadanie dotyczące budowy drogi dojazdowej do gruntów rolnych Lichynia - Łąki Kozielskie    

  - został wykonany dywanik asfaltowy: warstwa wiążąca i ścieralna. Trwają prace porządkowe 

związane z budową drogi. Do dnia 15 listopada br. należy się rozliczyć z Funduszem Ochrony 

Gruntów Rolnych. 

- trwają prace budowlane związane z przebudową Klubu Wiejskiego w Dolnej wraz 

z zagospodarowaniem otoczenia - na zadaniu pojawiły się również roboty dodatkowe, których 

nie byliśmy w stanie wcześniej przewidzieć, a pojawiły się po zerwaniu stropu. Prace te dotyczą 

wyrównania podłogi, montażu nowego grzejnika w przedsionku, zmiany głównego kabla 

zasilania.   
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- trwają prace związane z budową ujęcia wody dla celów przeciwpożarowych  w Leśnicy – 

w związku z tym, że zaistniała potrzeba wycinki drzew wystosowano w tym zakresie wniosek 

do Powiatu Strzeleckiego. Uzyskano pozytywną decyzję na wycinkę drzew i tym samym  

wydłużono termin realizacji tego zadania do końca listopada br.  

 

W okresie międzysesyjnym były również prowadzone na terenie gminy Leśnica następujące 

przedsięwzięcia inwestycyjne, a mianowicie: 

- 26 września 2017 r. - podpisano aneks dotyczący budowy kanalizacji sanitarnej w Zalesiu 

Śląskim ze względu na nowy termin realizacji zadania.  Realizacja I etapu zadania przewidziana 

została do końca 2018 roku, a II etapu do 2019 roku.  

- w dniach 29 września - 1 października 2017 r. – odbył się jubileusz 800 lat Leśnicy na 

leśnickim rynku. W związku z tym skierował wielkie podziękowanie za współtworzenie tej 

uroczystości. Do Burmistrza nie spłynęły żadne negatywne opinie, uwagi na temat 

przeprowadzenia tej uroczystości. Po tych uroczystościach zostały jeszcze rozwiezione 

pamiątkowe medale, jako wyraz podziękowania, dla osób, które były zaproszone. Wszyscy byli 

pod wrażeniem przebiegiem tegoż jubileuszu.  

W tym miejscu złożył podziękowanie radnym za zaakceptowanie wprowadzenia zmian 

w budżecie gminy i tym samym zwiększenie środków na Fundusz Nagród Burmistrza dla osób 

zaangażowanych przy tym przedsięwzięciu.  

- 3 października 2017 r. odbyło się spotkanie z sołtysami po tegorocznych dożynkach. Na tym 

spotkaniu zostało również uzgodnione miejsce kolejnych dożynek w 2018 roku, które odbędą 

się w sołectwie Raszowa. Ostatnie dożynki w tej miejscowości miały miejsce w 2006 roku.  

- 6 października 2017 r. w Opolu odbyło się spotkanie się z pracownikiem Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków w sprawie remontu kolejnych budynków w Leśnicy znajdujących się 

pod nadzorem konserwatorskim. Uzgodniono w jakim kierunku należy przeprowadzać te  

remonty. 

- 11 października 2017 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego odbyło się spotkanie 

z najlepszymi nauczycielami, którzy otrzymali nagrody Burmistrza. Wnioski o przyznanie 

nagrody składali dyrektorzy poszczególnych placówek oświatowych.   

- 12 października 2017 r. odbyło się spotkanie z przedstawicielami PKS Strzelce Opolskie 

w sprawie uzgodnienia sieci transportu publicznego na terenie Gminy Leśnica. Idea jest taka, 

aby do każdej miejscowości w gminie Leśnica dojeżdżał autobus PKS, ale również starano się 

popatrzeć na zapotrzebowanie naszych mieszkańców (chodzi tutaj o Leśnicę, Wysoką, Górę 

Św. Anny, Dolną). Mieszkańcy tych miejscowości częściej jeżdżą w kierunku Strzelec 
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Opolskich. Nasza gmina to również miejscowości Raszowa, Łąki Kozielskie i Zalesie Śląskie. 

Transport w tym kierunku zapewnia firma Veolia Kędzierzyn-Koźle i bardziej jest on związany 

z edukacją młodzieży w Kędzierzynie-Koźlu. Wspólnie ze Strzeleckim Starostwem 

Powiatowym staramy się wyjść naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców właśnie z tamtej strony 

gminy Leśnicy, aby te osoby miały zapewniony dojazd do Kędzierzyna lub do Koźla. Nie 

można również zapominać o kierunku na Zdzieszowice, przede wszystkim pod kątem dojazdów 

do PKP i z powrotem. Planuje się wprowadzić taką pętlę z Leśnicy do Zdzieszowic, 

Januszkowic i z powrotem przez Krasową, żeby więcej osób z terenu gminy Zdzieszowice 

przywieźć do naszej gminy, a może również dzieci do szkół podstawowych. Docelowo będzie 

się to też wiązało ze zwiększonymi nakładami ze strony gminy Leśnica na organizację 

transportu publicznego. Uważamy, że zapewnienie właściwego transportu jest niezbędne 

i warto iść w kierunku zapewnienia dojazdu z poszczególnych miejscowości do Leśnicy 

(wizyta u lekarza, załatwienie spraw w Urzędzie itp.). Może się okazać, że przez rok lub dwa 

autobusy będą wozić po kilka osób, gdyż mieszkańcy muszą się nauczyć i przyzwyczaić do 

tego, że one kursują.  

- 17 października 2017 r. w sali posiedzeń Urzędu odbyło się spotkanie Powiatowego 

Rzecznika Praw Konsumentów w Strzelcach Opolskich z osobami starszymi w ramach 

przeprowadzanej akcji „Bezpieczny Senior”. W spotkaniu uczestniczyli również 

przedstawiciele Policji i Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. Tematyka była poświęcona 

zagrożeniom na jakie mogą napotkać osoby starsze tzn. wyłudzenie pieniędzy metodą na 

„wnuczka”, na „policjanta” oraz podpisywanie umów w domu lub w trakcie wyjazdów 

reklamowych. Przed tymi wszystkimi zagrożeniami ostrzegano naszych seniorów. 

- 26 października 2017 r. odbyło się wprowadzenie nowego, kolejnego Komendanta 

Powiatowego Policji w Strzelcach Opolskich. 

- 30 października 2017 r. odbył się Zarząd Związku Międzygminnego „Jedź z nami” 

w Strzelcach Opolskich podczas którego między innymi została ustalona dokumentacja do   

projektu budżetu Związku na rok 2018. Głównym zadaniem stawianym przed Związkiem 

będzie uruchomienie, oprócz dzisiaj realizowanego transportu edukacyjnego, transportu 

publicznego dla wszystkich mieszkańców.  

 

Ad. pkt 7 

  Sprawozdanie komisji stałych Rady Miejskiej z działalności  

  w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący obrad poinformował, że w dniu 23 października 2017 r. odbyło się posiedzenie  
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Komisji Infrastruktury Społecznej. 

W związku z powyższym przewodniczący obrad zwrócił się do Pana Kazimierza 

Mierzejewskiego – przewodniczącego Komisji Infrastruktury Komunalnej w celu 

przedstawienia informacji z posiedzenia komisji. 

 

Pan Mierzejewski poinformował, że przedmiotem posiedzenia komisji w dniu 23 października 

br. były następujące tematy: 

1. Działanie i koszty kanalizacji deszczowej na drogach gminnych. W tym zakresie informację 

przedstawiła Pani Ciecior Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Leśnicy.  

2. Działalność Stacji Opieki Caritas w Leśnicy - koszty utrzymania.  

W posiedzeniu uczestniczyli przedstawiciele Stacji Opieki Caritas w Leśnicy, jak i Gabinetu 

Rehabilitacji.  

Szczegółowe informacje w tym zakresie zostały zawarte w protokole. Jeżeli ktoś jest 

zainteresowany bliżej tą tematyką to wszelkie materiały znajdują się do wglądu w Referacie 

Organizacji.  

 

Ad. pkt 8 

  Interpelacje, zapytania i wolne wnioski radnych 

 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Stefan Rudol odczytał gratulacje Burmistrza Gogolina, które 

wpłynęły na ręce przewodniczącego Rady, w związku z obchodzonym w bieżącym roku 

jubileuszem 800-lecia Leśnicy. Gratulacje stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący obrad przedstawił pismo Biskupa Opolskiego Andrzeja Czai dotyczące prośby 

o finansowe wsparcie dzieła renowacji Katedry Opolskiej w roku 2018. Pismo zostało 

skierowane na ręce Pana Łukasza Jastrzembskiego Burmistrza Leśnicy. Pismo stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

W związku z tym zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy w przyszłorocznym budżecie gminy 

zabezpieczyć środki finansowe na udzielenie dotacji dla Miasta Opola z przeznaczeniem na ten 

szczególny cel? 

Radny Pan Jahn podkreślił, że renowacja katedry wiąże się z poniesieniem dużych nakładów 

finansowych, bo dotyczy to kwoty rzędu 20 milionów zł. Myśli również, że to co biskup 

zaznaczył w piśmie osiągnięcie tego celu przez parafie, czy miasto Opole jest bardzo trudne. 

W chwili obecnej jesteśmy przed przystąpieniem do projektu budżetu gminy na przyszły rok 
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i na pewno Pan Burmistrz zabezpieczy odpowiednie środki na ten cel. Zaznaczył, że nasza 

Gmina znajduje się w dobrej, stabilniej sytuacji finansowej i w związku z tym, należy 

przeznaczyć jakąś kwotę na renowację Katedry Opolskiej. 

 

Radny Pan Tomasz Sitnik podkreśli, że jeżeli wspieramy nowe komórki, jak np. Wydział 

Lekarski Uniwersytetu Opolskiego to tym bardziej, w miarę możliwości finansowych, 

powinniśmy wesprzeć tę szczytną inicjatywę. Niewątpliwie Katedra Opolska jest pewnego 

rodzaju pomnikiem kultury.   

W związku z tym Pan Burmistrz stwierdził, że na Uniwersytet Opolski przeznaczono środki 

finansowe w wysokości 20.000,00 zł. Może na ten cel w przyszłorocznym budżecie gminy 

przeznaczyć dotację celową w tej samej wysokości? 

Radni Rady Miejskiej w Leśnicy poparli wsparcie tej inicjatywy i postanowili zabezpieczyć 

w przyszłorocznym budżecie gminy środki finansowe w wysokości 20.000,00 zł, tym bardziej, 

że renowacja Katedry Opolskiej na pewno będzie rozłożona w latach.  

Radny Pan Jahn dodał, że nasze lokalne parafie przez ostatnie dwa lata nie korzystały 

z możliwości uzyskania z środków gminnych dotacji na prace konserwatorskie przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków.   

Radny Pan Piotr Garbacz zwrócił się z zapytaniem, czy wiadomo, czy pisma w tej sprawie 

trafiły również do innych gmin? 

Pan Burmistrz stwierdził, że można przypuszcza, że pisma zostały skierowane do wszystkich 

samorządów województwa opolskiego. 

Radny Pan Garbacz zaproponował, aby rozeznać ten temat wśród pozostałych samorządów, tak 

jak to było w przypadku udzielenia dotacji celowej dla Uniwersytetu Opolskiego i zabezpieczyć  

taką samą kwotę, aby nie była wyższa lub niższa.  

Pan Burmistrz stwierdził, że podczas spotkania z przedstawicielami innych gmin wstępnie 

temat ten został rozeznany i w trakcie rozmów pojawiała się kwota 20 tys. zł. Niemniej jednak 

temat ten zostanie jeszcze sprawdzony. 

Radni Rady Miejskiej jednogłośnie przegłosowali wprowadzenie dotacji celowej do projektu 

budżetu gminy na 2018 rok z przeznaczeniem na renowację Katedry Opolskiej.   

 

Przewodniczący obrad udzielił głosu Pani Róży Nizioł Sekretarzowi Gminy Leśnica. 

Pani Róża Nizioł skierowała do wszystkich zebranych następujące słowa podziękowania cyt. 

„Szanowny Panie Przewodniczący, 

Szanowni Radni, 
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Szanowny Panie Burmistrzu, 

Szanowni Państwo, 

 z dniem jutrzejszym tj. z dniem 31 października 2017 r. kończę pracę w Urzędzie 

Miejskim w Leśnicy w związku z przejściem na emeryturę. 

 Zakończenie pracy zawodowej to zamknięcie pewnego etapu mojego życia związanego 

z realizacją działań w sferze zawodowej. To dla mnie bardzo ważne wydarzenie, które skłania 

mnie do  dokonania pewnego rodzaju bilansu. 

Szanowni Państwo, 

 za mną 41 lat pracy zawodowej ponieważ pracę w  Urzędzie rozpoczęłam w 1977 roku. 

Swoją ścieżkę kariery zawodowej rozpoczęłam od stanowiska referenta. Następnie  

w drodze awansu zawodowego zajmowałam stanowiska podinspektora, inspektora,  

a także  kierownika Referatu. Po dwudziestu latach pracy na wniosek ówczesnego burmistrza 

śp. Huberta Kurzała zostałam powołana uchwałą Rady Miejskiej w Leśnicy z dnia 31 grudnia 

1996 r. na stanowisko Sekretarza Gminy Leśnica. Na stanowisku tym pracuję więc począwszy 

od dnia 1 stycznia 1997 r. 

Zakres moich obowiązków służbowych dotyczył różnych obszarów samorządowej 

działalności. Wśród nich wymienić można między innymi działania związane z zapewnieniem 

sprawnego funkcjonowania urzędu, obsługą kancelaryjno techniczną organów gminy tj. 

zarówno organu wykonawczego jak i organu stanowiącego gminy, zadania z zakresu 

przygotowywania i przeprowadzania wyborów oraz referendów lokalnych lub 

ogólnokrajowych. 

Prawidłowa realizacji zadań w tychże obszarach samorządowej działalności była możliwe 

zawsze dzięki pracy zespołowej wielu ludzi. 

Bardzo ważnym elementem działań zapewniającym efektywną realizację wyznaczonych celów 

jest odpowiednia płaszczyzna współpracy. 

Szanowny Panie Przewodniczący Rady Miejskiej w Leśnicy, Szanowni Państwo Radni, 

serdecznie dziękuję za długoletnią konstruktywną współpracę, za życzliwość oraz przyjazną 

atmosferę we wszelkich kontaktach zawodowych. 

Dziękuję za wszystko i życzę Państwu pomyślności w sprawowaniu funkcji radnego. Życzę 

także licznych sukcesów w realizacji przedsięwzięć służących dobru wszystkich mieszkańców 

naszej gminy. 

Szanowni Państwo, 

Swoje słowa podziękowania przekazałam już mojemu bezpośredniemu przełożonemu lecz 

dzisiaj chcę uczynić to raz jeszcze. 

W tym miejscu pragnę zwrócić się do Pana Burmistrza Łukasza Jastrzembskiego, Panie 

Burmistrzu dziękuję za współpracę. Możliwość współpracy z Panem była dla mnie zaszczytem. 

Dziękuję Panu za inspiracje do wielu ważnych działań, które w sposób znaczący przyczyniły 

się do prawidłowej i efektywnej  realizacji powierzonych mi zadań. 

  Swoje słowa podziękowania muszę i chcę skierować także do nieżyjącego Burmistrza 

śp. Hubera Kurzała, Panie Burmistrzu bardzo dziękuję za współpracę, za cenne wzorce oraz 

wszelkie dobro. 
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Wszystkim Państwu z którymi dane było mi pracować dziękuję za  współpracę oraz za Waszą 

życzliwość. Dziękuję wszystkim za wszystko. 

Dziękuję za współpracę wszystkim kierownikom i dyrektorom jednostek organizacyjnych 

naszej gminy: 

Pani Kierownik Gminnego Zarządu Oświaty w Leśnicy, Pani Kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Leśnicy, Pani Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Leśnicy oraz Pani 

Dyrektor Leśnickiego Ośrodka Kultury i Rekreacji w Leśnicy, a także wszystkim dyrektorom 

placówek oświatowych. 

Zawsze bardzo ceniłam sobie współpracę z Państwem. Nigdy nie spotkałam się z jakąkolwiek 

odmową z Państwa strony lecz zawsze z ogromną życzliwością. 

Dziękuję za współpracę wszystkim sołtysom i przewodniczącym zarządów osiedli. Życzę Wam 

wytrwałości oraz nieustannego wsparcia ze strony mieszkańców poszczególnych   

sołectw i osiedli. 

 W tym miejscu pragnę zwrócić się także do moich współpracowników, Dziękuję Panu 

Zastępcy Burmistrza i Pani Skarbnik, Panu Radcy Prawnem, wszystkim kierownikom naszych 

komórek organizacyjnych, samodzielnym stanowiskom pracy, wszystkim naszym obecnym 

i byłym urzędnikom oraz pracownikom obsługi. 

W sposób szczególny dziękuję moim najbliższym współpracownikom tj. pracownikom 

Referatu Organizacji. Drogie Panie dziękuję Wam za pełną zaangażowania pracę zespołową, 

za waszą sumienność i zaangażowanie. 

Nowej Sekretarz Gminy Pani Lidii Kremser-Tomeczek gratuluję stanowiska oraz życzę 

powodzenia, a także wielu sukcesów w pracy na tym stanowisku. Wiedza merytoryczna 

i doświadczenie zawodowe, które Pani posiada są gwarantem Pani sukcesu. Życzę wszystkiego 

dobrego. 

Szanowni Państwo, 

To dzięki Wam wszystkim z satysfakcją mogę spoglądać na minione lata mojej pracy 

zawodowej. 

Ponad 40 lat  pracy zawodowej, to pewnego rodzaju historia, w której także każdy z Państwa 

miał  swój większy bądź mniejszy udział. 

Państwa odpowiedzialność, sumienność oraz ogromne zaangażowanie były zawsze dla mnie 

dużym wsparciem. 

Dlatego raz jeszcze dziękuję wszystkim za długoletnią współpracę, za pomoc w wykonywaniu 

zadań, za zrozumienie i życzliwość oraz wszelkie wyrazy sympatii. 

Szanowni Państwo, 

przechodzę na emeryturę, lecz zapewniam Was, że sprawy gminy Leśnica będą zawsze dla mnie 

bardzo ważne. Mam również nadzieję, że na emeryturze będę mogła zrealizować moje 

dotychczas nie spełnione marzenia dotyczące sfery życia osobistego. 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo życzę Wam wielu sukcesów  

w pracy zawodowej i społecznej, a także wszelkiej pomyślności w życiu osobistym. 
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 Niech Wasza pełna zaangażowania praca jak najlepiej służy wszystkim mieszkańcom 

Gminy Leśnica. 

Wszystkiego dobrego.” 

 

Przewodniczący obrad w pierwszej kolejności przytoczył treść pisma otrzymanego 

z Delegatury Krajowego Biura Wyborczego w Opolu skierowanego na ręce Pani Sekretarz 

Gminy Róży Nizioł urzędnika wyborczego, a dotyczącego podziękowania za wieloletnią 

współpracę z tą jednostką.  

Następnie przewodniczący obrad podziękował Pani Róży Nizioł za słowa, które były również 

skierowane w stronę radnych. Myśli, że jest wyrazicielem wszystkich obecnych na sesji, 

a w szczególności radnych, gdzie należy powiedzieć, że Pani Sekretarz kończy pewną rolę 

z uwagi na zakończenie pracy w Urzędzie Miejskim w Leśnicy. Przez to rozpoczyna nowy 

rozdział w życiu osobistym. Niemniej jednak tę rolę, którą wypełniała w Urzędzie, była 

wykonywana perfekcyjnie. Cóż można powiedzieć, jak tylko, że żałujemy, że tak szybko Pani 

od nas odchodzi na zasłużony odpoczynek. Życzymy przede wszystkim zdrowia oraz wszelkiej 

pomyślności i pociechy z wnucząt. Jeszcze raz życzył wszystkiego dobrego. 

 

Pan Burmistrz złożył podziękowania w imieniu organu wykonawczego, swoim własnym oraz 

współpracowników za 41 lat pracy w Urzędzie Miejskim w Leśnicy na rzecz leśnickiej 

społeczności oraz 20 lat pracy na stanowisku Sekretarza Gminy. Pani profesjonalizm w tej 

pracy, oddanie i poświęcenie było zawsze widoczne w gronie pracowników Urzędu oraz 

radnych.  

Jest przekonany, że również nowa Pani Sekretarz wieloletnia pracownica Referatu Organizacji 

jest jak najbardziej przygotowana do tego, aby Panią zastąpić i pracować jako Sekretarz Gminy 

przez wiele lat. Tego także życzymy nowej Pani Sekretarz.  

Jeszcze raz podziękował Pani Róży Nizioł za wieloletnią współpracę i życzył wszystkiego 

dobrego.  

 

Radny Pan Stefan Rudol podziękował w imieniu swoim, rady sołeckiej i sołtysa wsi Wysoka  

Panu Burmistrzowi za udzielone wsparcie finansowe do wyjazdów sołectwa Wysoka z koroną 

żniwną na różne uroczystości związane z dożynkami parafialnymi, diecezjalnymi lub 

wojewódzkimi. W tym roku sołectwo Wysoka miało zaszczyt pojechać na Ogólnopolskie 

Dożynki do Częstochowy w dniu 3 września br., w których uczestniczyło ponad sześćdziesiąt 

miejscowości ze swoimi koronami żniwnymi. Tam żadna miejscowość nie otrzymuje nagród 
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i wyróżnień. Niemniej jednak podczas tych uroczystości nasza miejscowość została zauważona 

przez dwie ogólnopolskie telewizje, tzn. TVP 1 w głównym wydaniu „Wiadomości” o godzinie 

1930 pokazała krótką migawkę przemarszu na Jasną Górę. Natomiast w wydaniu specjalnym 

TVP Info, gdzie o godzinie 1715 w Teleexpressie extra emitowany był wywiad z sołtysem 

Panem Edwardem Skowronkiem. Wszystkich zainteresowanych zaprosił do obejrzenia na 

internecie fragmentów tych dwóch programów, które odbyły się w dniu 3 września br.  

Jeszcze raz podziękował Panu Burmistrzowi w imieniu sołectwa Wysoka, gdyż mamy 

przekonanie, że to jest też pewnego rodzaju promocja gminy Leśnica na zewnątrz.  

Ponadto złożył również podziękowanie w imieniu swoim własnym i pewnej grupy osób, czyli 

byłych naczelników Miasta i Gminy Leśnica, którzy byli uczestnikami uroczystości 800-lecia 

miasta Leśnicy. W takcie rozmowy wyrazili oni swoją wdzięczność za otrzymane zaproszenie 

na tą uroczystość oraz za pamięć. Podziękował bardzo za zorganizowanie tej uroczystości. 

 

Pan Burmistrz poruszył temat dotyczący Pana radnego Garbacza.  Poinformował, że do urzędu 

wpłynęły informacje, że Pan radny na stałe wymeldował się z gminy Leśnica i zameldował na 

pobyt stały w gminie Zdzieszowice. W związku z tym został automatycznie wykreślony 

z naszego rejestru wyborców i wpisany w innej gminie. Pojawia się pytanie i wątpliwość, czy 

poprzez wpisanie do rejestru wyborców w gminie Zdzieszowice Pan radny nadal ma prawo 

wybierania i bycia wybranym na radnego Gminy Leśnica. Do Pana Radnego zostało 

wystosowane pismo, w którym znalazło się pytanie, w jaki sposób naprawdę jest związany 

z gminą Leśnica, bo z danych ewidencyjnych wskazuje to na gminę Zdzieszowice. Jest to 

poważny temat, gdyż dotyczy radnego Gminy Leśnica. 

Ponadto zwrócił się do radnego z pytaniem, czy w tym zakresie ma już jakieś przemyślenia lub 

przygotowaną odpowiedź na postawione w piśmie pytania?  

 

Radny Pan Garbacz potwierdził, że faktem jest, że zgodnie z wykazem meldunkowym jest na 

stałe zameldowany w Zdzieszowicach. Jest to adres przejściowy związany ze zmianą życiową, 

co nie oznacza, że centrum życia to miejsce meldunkowe. W tej chwili cały czas zastanawia się 

jakie kroki poczynić i jest w trakcie zmian. Jednoznacznie nie może określić się i udzielić 

konkretnej odpowiedzi na temat zadany przez Pana Burmistrza. Niemniej jednak sprawy, które 

wiążą się z Kodeksem Wyborczym i sprawami pełnienia mandatu radnego należą do 

kompetencji przewodniczącego rady. To Pan Przewodniczący Rady jako przedstawiciel 

radnych  powinien w tej sprawie zainterweniować. Prawdą jest, że z orzeczeń sądów 

apelacyjnych w tym temacie wynika, że nie meldunek określa prawo wyborcze, ani miejsce 
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zamieszkania tylko centrum życiowe tzn. gdzie radny pełni swoje funkcje życiowe. Na dzień 

dzisiejszy nie jest w stanie określić jak to wygląda, ze względu na to, iż jest w okresie 

przejściowym. Nie chce zawczasu składać jakiś deklaracji, podejmować pochopnych decyzji, 

chce na razie się wstrzymać. Aczkolwiek na pewno myśli o tym, aby wszystko było zgodne 

z prawem. Nie chce rozstawać się z pełnieniem funkcji radnego ze względu  na te pewne 

zmiany. Chciałby kontynuować  mandat radnego do zakończenia tejże kadencji, czyli do roku 

2018. Jeśli będzie taka możliwość to chciałby z niej skorzystać. Jeśli będą przesłanki ku temu 

i prawo wyborcze będzie mówiło o tym, że jest to wbrew prawu oczywiście będzie się skłaniał 

ku temu, aby złożyć mandat. Aczkolwiek przepisy nie regulują jednoznacznie spraw 

związanych z wygaśnięciem mandatu. Faktem jest to, co powiedział Pan Burmistrz, że 

z wykazu meldunkowego wynika, że nie jest uwzględniony w rejestrze wyborców w gminie 

Leśnica tylko w innej gminie. Wyjaśniając jeszcze raz potwierdził, że znajduje się w okresie 

zmian i nie chce podejmować pochopnych decyzji co do swojej przyszłości w Gminie Leśnica. 

Podejrzewa, że dalszej perspektywie jego  przyszłość będzie związana ze Zdzieszowicami.  

Decydującą rolę w tym zakresie odgrywa właśnie Rada Miejska. Posiada też szereg informacji 

prawnych na ten temat. Jeśli wszystko będzie zgodne z prawem to jak najbardziej nadal 

zamierza pełnić funkcję radnego. Na razie nie chce tutaj składać niepotrzebnych deklaracji. 

Miejmy nadzieję, że sytuacja się ustabilizuje i pozwoli rozwiązać te wszystkie budzące 

wątpliwości.  

 

Przewodniczący obrad wskazał na fakt, że Pan radny mówił, że wszystko leży w rękach 

przewodniczącego rady. To na ten moment może powiedzieć tylko tyle, że Rada Miejska musi 

działać zgodnie z prawem.  

W związku z tym zwrócił się do Pana Waldemara Piontka o  skomentowanie tej sytuacji, która 

ma miejsce? 

 

Pan radca prawny Piontek pozwolił sobie w krótki sposób skomentować tą sytuację. Owszem 

należy przyznać Panu radnemu rację w tym zakresie, że orzecznictwo sądów precyzuje 

obowiązki radnego, natomiast nie pozostawia radzie wyboru. Jasnym jest przepis, i tutaj sądy 

nie mają co do tego wątpliwości, że mandat radnego w przypadku utraty prawa wybieralności 

wygasa, a rola rady ograniczona jest do stwierdzenia wygaśnięcia tego mandatu. Oczywiście 

pozostaje tylko kwestia ustalenia, czy okoliczności powodujące utratę prawa wybieralności 

zaszły, czy też nie.  
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Nie można demonizować instytucji zameldowania. Niedawno została w kodeksie wyborczym 

wprowadzona nowelizacja i tym samym definicja zameldowania, niezależna od przepisu art. 25 

ustawy Kodeks cywilny. Różnicuje ona troszeczkę i doprecyzowuje rozumienie prawa 

zamieszkiwania, gdzie zamieszkiwanie jest obecnie rozumiane jako przebywanie w określonej 

miejscowości pod wskazanym adresem. Jest to różnica pomiędzy Kodeksem cywilnym, 

a Kodeksem wyborczym. Kodeks wyborczy w tej chwili mówi w określonej miejscowości, pod 

wskazanym adresem z zamiarem stałego pobytu i ten zamiar stałego pobytu zawsze musi być 

poddany jakby analizie. Samo zameldowanie, jeżeli jest dokonane samodzielnie przez daną 

osobę wskazuje na ten zamiar, ale jest to tylko jeden z elementów. I tak, jak Pan Burmistrz 

powiedział my powzięliśmy jako urząd tą wiedzę z dokumentów urzędowych. Właśnie między 

innymi z tego, że sam Pan Radny bez przymusu w rozumieniu ustawy o ewidencji ludności 

zgłosił się i tym samym wykonując obowiązek ewidencyjny wskazał, że jego stałym miejscem 

pobytu jest adres zameldowania w miejscowości leżącej poza naszą Gminą Leśnica. Stanowi 

to wyrażenie własnej woli poprzez dopełnienie obowiązku meldunkowego. Drugi element, 

który należy poddać analizie, oczywiście jeśli uchwała zostanie wprowadzona do porządku 

obrad i miałaby być procedowana, gdzie przebywa również rodzina tej osoby, gdzie 

skoncentrowane są tej osoby podstawowe, czynności życiowe, gdzie mieszka (krótko mówiąc, 

gdzie śpi, spożywa posiłki, pracuje). Jeszcze jeden element, na który należy zwrócić uwagę 

i z którym nie można się zgodzić, że Pan radny mówił „jeszcze nie wiem co będę i jak 

zdecyduję”. Nawet, gdyby Pan zdecydował i w nieodległej przyszłości powrócił do Leśnicy 

i sformalizował to w postaci zameldowania, to i tak należałoby poddać analizie nie samo 

zameldowanie, tylko to czy dana osoba zamieszkuje na tym terenie. Mamy niestety tutaj pewien 

kłopot, o którym wspomniał pan przewodniczący, że rada jest w zasadzie zobligowana do 

podjęcia uchwały w tej sprawie. Nie jest jednak uprawniona do prowadzenia postępowania 

administracyjnego w celu ustalenia, gdzie dana osoba zamieszkuje i jest jeszcze szereg innych 

elementów. Tutaj Pan Burmistrz będzie miał tą niewdzięczną rolę, żeby zwrócić się do 

przewodniczącego rady o umieszczeniu w porządku obrad takiego punktu, a to ze względu na 

pewną wadliwość ewentualnych obrad z udziałem radnego, który utracił prawo wybieralności. 

Jest to sytuacja o tyle kłopotliwa, że może doprowadzić do podważenia legalności uchwał rady 

w sytuacji, gdzie osoba, która utraciła prawo wybieralności, a zatem prawo do bycia radnym 

uczestniczy w obradach.  

Pan Piontek zaznaczył, że wypowiedź Pana Radnego Garbacza stanowi pewnego rodzaju 

deklarację odnośnie zajęcia ostatecznego stanowiska w tej sprawie.   
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Radny Pan Jahn zwrócił się z zapytaniem do radcy prawnego, czy w sytuacji wygaśnięcia 

mandatu radnego i przy założeniu zakończenia kadencji rady w listopadzie 2018 roku będą 

musiały zostać przeprowadzone wybory uzupełniające, czy rada będzie mogła pracować 

w składzie czternastoosobowym i działać jak dotychczas? 

Pan Piontek wyjaśnił, że taka sytuacja została przewidziana przez ustawodawcę i uregulowana 

w przepisach prawnych w ten sposób, że jeśli na sześć miesięcy przed wyborami do rady gminy 

z jakiegokolwiek powodu ten mandat pozostanie nieobsadzony to nie przeprowadza się  

wyborów uzupełniających. Natomiast jeśli ten proces jest dłuższy niż sześć miesięcy, to 

obligatoryjnie muszą być przeprowadzone wybory uzupełniające.  

 

Ad. pkt 9 

Zamknięcie sesji 

 

W związku z wyczerpaniem porządku dziennego sesji przewodniczący obrad zamknął XXXIV 

sesję Rady Miejskiej w Leśnicy. 

 

 

Protokołowała:       Przewodniczący obrad 

Lidia Kremser-Tomeczek             Ryszard Froń 

 


